

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BUKAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

**DARIPADA : DATO' SERI HAJI IDRIS BIN JUSOH
[BESUT]**

SOALAN NO. 187

Dato' Seri Haji Idris bin Jusoh [Besut] minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan apakah langkah-langkah yang sedang dan akan diambil bagi memastikan Universiti Awam (UA) dapat mencapai ranking 50 terbaik dunia sebagaimana yang diumumkan dalam Rancangan Malaysia Ke-11 (RMK ke-11) tahun lepas.

JAWAPAN

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat,

Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) sentiasa memastikan kualiti pendidikan tinggi di Malaysia adalah setaraf dengan pendidikan di peringkat global. Oleh itu, KPM telah menasarkankan dua (2) buah universiti berada di kedudukan 100 universiti terbaik dunia menjelang tahun 2020 dan setakat ini Universiti Malaya telah berjaya berada di kedudukan ke-87. Kejayaan ini telah dilaporkan di dalam Laporan Kajian Separuh Penggal Rancangan Malaysia Ke-11.

Antara langkah yang diambil oleh KPM adalah melaksanakan transformasi penawaran program akademik universiti awam (UA) bagi memastikan program akademik yang hendak ditawarkan merupakan program yang relevan, terkini dan mempunyai kadar kebolehpasaran graduan yang tinggi. Manakala, program akademik yang dikekalkan dalam sistem penawaran adalah program yang menepati aspek keperluan tenaga negara, laluan

kerjaya dan tahap kebolehpasaran graduan dan tiada duplikasi program akademik sedia ada di kalangan Institusi Pendidikan Tinggi (IPT).

Kementerian juga terus berusaha untuk memperbanyakkan program *partnership* dan kolaborasi dengan institusi terkemuka dunia melalui skim padanan geran penyelidikan. Antara kolaborasi tersebut adalah kerjasama dengan *Research Councils United Kingdom* (RCUK) sejak tahun 2016, *Japan Science and Technology Agency* (JST) sejak tahun 2015 dan *Japan International Cooperation Agency* (JICA) sejak tahun 2012. KPM juga dalam proses untuk bekerjasama dengan agensi penyelidikan antarabangsa yang berpotensi seperti *East Asia Europe, Department of Guangxi Zhuang Autonomous Region Republic of China* dan *E-Asia Joint Research Programme*.

Selain itu, KPM juga telah membangunkan sistem penarafan peringkat nasional untuk mengukur peningkatan kualiti IPT. Sistem penarafan yang dimaksudkan adalah *Malaysia Rating for University and College University Excellent* (SETARA), *Malaysian Quality Evaluation System* (MyQUEST) dan *Malaysia Research Assessment* (MyRA). Antara indikator terlibat dalam penilaian penarafan ini adalah kualiti program yang ditawarkan, tadbir urus yang baik, sistem pengurusan berkualiti, pengurusan pelajar antarabangsa, kebajikan pelajar, kualiti dan kuantiti penyelidik serta penyelidikan, inovasi dan jaringan & jangkauan. Sistem penarafan ini memberikan daya saing di antara IPT tempatan untuk menjadi yang terbaik dan berkualiti.

KPM juga terus memperkasa usaha promosi bagi meningkatkan kemasukan pelajar antarabangsa ke Malaysia melalui promosi antarabangsa antara kerajaan (*G to G*), rundingan secara berterusan dengan pihak Kerajaan dan universiti di luar negara serta kerjasama antara KPM dengan kedutaan di negara lain bagi memudahkan urusan kemasukan pelajar antarabangsa.

Sekian, terima kasih.